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 Zápis z 1. jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP  
 
 
Datum konání:     11. 9. 2013 od 16,00 h do 18,15 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
Jednání výboru řídil místopředseda výboru J. Slezák.  
 
 
1. Program 1. jednání  
Program byl doplněn o materiály  RNDr. Hudečka, Ph.D., primátora HMP, nám. Ing. 
Nouzy a rad. Mgr. Manharta. Program v konečném znění, který je uveden níže, byl 
odsouhlasen přítomnými členy (hlasování 7-0-0). 
1. Odsouhlasení upraveného programu jednání 
2. Návrh stabilizace, fungování a rozvoje MP HMP do roku 2017, Informace k tisku       
   Z-2043(Záměr realizovat veřejnou zakázku s názvem „Dodávka vozidel pro MP HMP       
   a MHMP“)                            - prim. HMP, řed. MP HMP 
3. Plán termínů na 2. pol. 2013                   - místopředs. výboru 
4. Jmenování ověřovatelů zápisu                   - místopředs. výboru 
5. Informace o hrozbách pro HMP při vzniku tzv. blackout  - nám. Nouza 
6. Návrh OZV,  kterou se zakazuje požívání alkoholických  nápojů  na veřejných   
   prostranstvích                                - rad. Manhart  
7. Návrh OZV,  kterou se stanoví místa a čas, na kterých lze provozovat loterie a jiné 
podobné hry a kterou se stanoví opatření k omezení jejich propagace                    
                                             - rad. Manhart    
8. Zpráva k bezpečnostní situaci v HMP za 1. pol. 2013 a srpen 2013 - řed. PČR, ZZS, 

HZS, MP     
9. Zpráva o činnosti SS HMP za 1. pol. 2013 a srpen 2013    - ředitel SS HMP  
10. Volba přísedících Městského soudu v Praze                  - řed. ZIO MHMP                                                                                            
11. Různé                                                                                                               
 
 
 
2. Návrh stabilizace, fungování a rozvoje MP HMP do roku 2017,  
    Informace k tisku Z-2043 (Záměr realizovat veřejnou zakázku s názvem „Dodávka   
    vozidel pro MP HMP a MHMP“)          
K písemnému materiálu provedl úvodní slovo primátor hl. m. Prahy RNDr. T. Hudeček, 
Ph.D. a poté předal slovo řediteli MP HMP Ing. Šustrovi  k doplnění a zodpovězení 
dotazů.  
Ing. Šuster sdělil, že osobně převzal zodpovědnost za realizaci personálních změn a 
nastínil jednotlivé etapy a cíle této reorganizace. Pozitivně vnímá především obsazenost 
90 % z 250 systemizovaných míst, 170 míst navíc v přímém výkonu služby na OŘ Praha 1 
až 15, shodu s odborovými organizacemi, měsíční úsporu mzdových výdajů téměř 0,5 
milionu Kč, ukončení prac. poměru pouze se 17 % zaměstnanců. 
diskuze: 
J. Slezák – kladně vnímá záměr více strážníků v ulicích, protože tento výbor již delší dobu 
požadoval. 
D. Hodek – dotázal se, zda se daří  strategie přesunout 150 strážníků do ulic a zda souhlasí 
konečný počet 2520 zaměstnanců u MP. Upozornil, že na včerejší Komisi pro prevenci 
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kriminality byl ve zprávě MP za rok 2012 uveden u některých úkonů (zásahy, vydané 
pokuty, přijaté finance atd.) pokles až 30 % a zda je správné uplatňovat nový trend  řešit 
přestupky více domluvou. 
Ing. Šuster – některé údaje jsou ve sdělovacích prostředcích dezinterpretovány, v přímém 
výkonu služby je o 170 míst více. Třicetiprocentní pokles nastal především v dopravě 
(závazné stanoviska Ministerstva vnitra ČR,  zákon o provozu na pozemních 
komunikacích). 
P. Hána – jako důležitou vnímá především samotnou koncepci. 
JUDr. R. Blažek – koncepci MP i zrušení 2 míst náměstků vidí pozitivně. Dotázal se, jak 
bude systémově řešena prevence a zda nedojde k redukci;  zda je nutné nakoupit více než 
240 vozidel (očekával navýšení pěšího výkonu na obvodech); kde je akcent na hlavních 
úkonech, jaký bude směr či posun v řešení dopravy (odtahy, botičky, parkování atd.). 
Ing. Šuster – prevence: z 60 je redukce na 48 zaměstnanců, všechny programy prevence se 
plní, struktura  a kvalita činnosti se nemění; vozidla: snížení počtu z 267 na 240, nutnost 
obměnit vozový park postupně v 7letých cyklech, aby nenastal stejný problém jako 
v současnosti; doprava: MP HMP by se nemusela dopravě věnovat, ale nelze činnost 
opustit bez náhradního subjektu, který převezme činnost, je nutná dohoda s MHMP. 
RNDr. T. Hudeček, Ph.D. – informoval o zahájení jednání se Svazem měst a obcí o změně  
činnosti MP HMP – odebrání dopravy – tím by vznikl problém pro většinu měst a obcí, 
které zřídily městské policie právě z důvodu vybírání pokut. V současnosti je změně 
legislativy nakloněno i MV ČR. 
JUDr. R. Blažek – Městská policie HMP ani městské policie v malých obcích tuto činnost 
neopustí, protože musí mít nějaké nástroje pro řešení problémů v dopravě, včetně udělení 
pokuty za špatné parkování. Jako optimální stav vidí, aby zaměstnanci obce dali pokutu za 
stěrače a ta byla uhrazena bez dalších fin. nákladů. 
RNDr. T. Hudeček, Ph.D. – takové řešení je správným směrem, cílem je dosáhnout 
placení pokut jako v Londýně. 
JUDr. Krobová Hášová – kdo servisuje nyní vozy MP HMP. 
Ing. Šuster – od roku 2004 stále provádí servis vozidel MP autoservis Jíša. 
RNDr. T. Hudeček, Ph.D. – o způsobu nákupu vozidel bylo rozhodnuto na základě analýz, 
jde o politické rozhodnutí. Nastavení variant nákupu vozů nejen pro MP, ale i MHMP 
v elektronické aukci je finančně nejvýhodnější. 
P. Hána – doporučil v materiálu uvést pro srovnání počet strážníků na 1 vozidlo před a po 
reorganizaci. 
Ing. Šenarová – za občany upozornila na přetíženou a nebezpečnou lokalitu a požádala o 
zajištění menšího počtu projíždějících vozidel, více policistů a umístění radaru v ul. 
V Holešovičkách. 
p. Krbek, prezident SOS odborů – požádal o zpřesnění údajů, které má k dispozici, a 
vznesl námitku, že odbory (SOS) nebyly přizvány k jednání o reorganizaci. 
Ing. Šuster – sdělil, že některé údaje zmíněné p. Krbkem jsou polopravdy, při reorganizaci 
postupuje v souladu se zákoníkem práce, odbory SOS byly přizvány a jsou také pozvány 
na jednání, které se uskuteční příští týden.  
 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere na vědomí materiál „Návrh stabilizace, 
fungování a rozvoje MP HMP do roku 2017“ a doporučuje ZHMP materiál ke 
schválení. 

hlasování 9-0-0 
(přišel Blažek, Ledl) 
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Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere na vědomí informaci k tisku Z-2043 
(Záměr realizovat veřejnou zakázku s názvem „Dodávka vozidel pro MP HMP a 
MHMP“) a doporučuje ZHMP tisk ke schválení. 

hlasování 6-0-3 
(zdrželi se Blažek, Ledl, Kloudová) 

 
 
3.  Plán termínů na 2. pol. 2013 
Navržený plán termínů byl bez připomínek nebo doplnění odsouhlasen přítomnými členy    
(9-0-0). 
 
 
4. Jmenování ověřovatelů zápisu 
Vzhledem ke skutečnosti, že výbor má dva místopředsedy, kteří společně s tajemnicí 
ověřují zápis, není nutné jmenovat dalšího stálého ověřovatele. Další ověřovatel zápisu se 
vždy při neúčasti jednoho z místopředsedů zvolí na začátku jednání výboru. 

 
 
5. Informace o hrozbách pro HMP při vzniku tzv. blackout a nezbytných opatřeních 
těmto hrozbám předcházejícím 
Úvodní komentář  k písemné informaci provedl Ing. Jiří Nouza, náměstek primátora HMP. 
diskuze: 
J. Slezák – konstatoval, že materiál je příliš obsáhlý a pro tento výbor z něho nic 
nevyplývá. Doporučil projednat problematiku se zástupci PRE/PREdi. Po zapracování 
úkolů a cílů výbor může vzít materiál na vědomí. 
P. Hána – zeptal se na plnění úkolů - viz strana 3 v materiálu, kde jsou uvedeny úkoly, 
které mají brzký termín splnění. 
nám. Nouza –  Výbor pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP 
svým usnesením ze 3. jednání dne 13. 3. 2013 doporučil  řediteli MHMP v návaznosti na 
platnou Státní energetickou koncepci zpracovat aktualizaci stávající Územní energetické 
koncepce HMP a předložit ji do Rady HMP. Přislíbil projednat záležitost se zástupci 
PREdi a v listopadu seznámit členy výboru s výsledkem jednání. 
Mgr. Trombik – zmínil zodpovědnost pana primátora za bezpečnost občanů HMP, 
připomněl jednání Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP 15. 5. 2013, kterého se zúčastnil gen. A. Šándor a kde seznámil přítomné členy 
výboru se záměrem uskutečnit cvičení „blackout“.  
nám Nouza – doporučil učinit cvičení nebo modelovou situaci v horizontu tří až čtyř 
měsíců. Uvedl, že je nutné verifikovat oprávněnost všech požadavků. 
Mgr. Trombik – potvrdil připravenost zorganizovat cvičení s možnými variantami. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere na vědomí informaci o hrozbách pro 
HMP při vzniku tzv. blackout a nezbytných opatřeních těmto hrozbám předcházejícím. 

hlasování 9-0-0 
 
 
6. Tisk R-10251 – k návrhu OZV, kterou se mění OZV č. 12/2008 Sb. HMP, kterou se 
zakazuje požívání alkohol. nápojů na veřej. prostranstvích 
Radní Mgr. Manhart popsal důvody a průběh přípravy vyhlášky, včetně připomínkového 
řízení (MČ, odbory MHMP a MP HMP). 
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JUDr. Novaková, řed. ZIO MHMP, seznámila s dalšími žádostmi na doplnění (MČ Praha 
1 a 9), které ještě nebyly zapracovány v této projednávané OZV. 
JUDr. Krobová Hášová – požádala o sdělení, jak se budou řešit výjimky (vinobraní na 
Kampě). 
JUDr. Novaková – výjimky jsou řešeny v textu již platné OZV. 
D. Hodek – dotázal se rad. Manharta, proč není OZV předložena k projednání ZHMP již 
v září. Zmínil nevydařenou akci, která probíhá přes léto na piazzetě u Národního divadla. 
rad. Manhart –  sdělil, že předložit OZV do zářijového ZHMP není problém, ale chtěl 
dodržet postup a projednat OZV nejprve ve Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP a 
po projednání v Radě HMP v úterý by se musel materiál dozařadit, což někteří zastupitelé 
kritizují. 
JUDr. Ledl – vyslovil domněnku, že nevidí zásadní problém, projedná-li ZHMP tuto OZV 
o měsíc později. Problém s předkládáním tisků tzv. dozařazením vnímá v tom, že je nutné 
dodržovat pravidla a respekt a nikoli, že předkladatel se samozřejmostí  rozdá materiály na 
stůl a v úvodu ani nesdělí důvod, proč se tak stalo. 
P. Hána – požádal řed. Novakovou o potvrzení, že v textu OZV nedošlo ke změně. Zmínil, 
že v říjnu není plánováno jednání ZHMP.  
JUDr. Novaková – v textu OZV došlo ke změně (pískoviště a přístřešky pro cestující). 
D. Hodek – apeloval na prospěšnost této OZV a požádal o zařazení na nejbližší ZHMP. 
nám. Nouza – v souvislosti s připomínkou JUDr. Ledla sdělil, že z důvodu časové tísně u 
2 tisků (tunel Blanka) do Rady HMP a poté do ZHMP požádá zastupitele písemně o 
shovívavost při dozařazení. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere na vědomí návrh OZV, kterou se mění 
OZV č. 12/2008 Sb. HMP, kterou se zakazuje požívání alkohol. nápojů na veřejných 
prostranstvích. 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP doporučuje Radě HMP doplnit návrh OZV o 
žádosti MČ Praha 1 a Praha 9 a zařadit k projednání na ZHMP v září 2013. 

hlasování 7-0-1 
(přišla Teska Arnoštová, ve chvíli hlasování nepřítomen Blažek a Krobová Hášová) 

 
 
 
7. Tisk R-10160 – k návrhu na vydání OZV, kterou se stanoví místa a čas, na kterých 
lze provozovat loterie a jiné podobné hry a kterou se stanoví opatření k omezení 
jejich propagace  
Radní Mgr. Manhart  popsal průběh vytváření této vyhlášky, vymezení činnosti komise, 
rozdílnost připomínek jednotlivých MČ, záměr ZHMP (omezit vliv loterií a her na některé 
osoby, regulovat hazard, vnější vzhled provozoven a zamezit zvyšování kriminality a 
narušování veřejného pořádku), pravidla pro výběr míst, omezení míst (herna, kasino) a 
snaha eliminovat riziko žalob.  
diskuze: 
D. Hodek – na jednání Komise pro prevenci kriminality byly zmíněny na Praze 7 a 8 
konkrétní lokality, kde v souvislosti s umístěnými hernami došlo k vysokému nárůstu 
kriminality. 
P. Hána – informoval o snaze MČ Praha 7 o navýšení počtu strážníků a kamer a vyjádřil 
nesouhlas s navrácením 25 míst do vyhlášky. 
JUDr. Blažek – v návaznosti na osobní zkušenosti s přípravou OZV z roku 2008 vyslovil 
souhlas s postupem rad. Manharta při přípravě současné OZV, s nutností dodržovat 
pravidla a principy. 
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JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se, kdo byl předsedou Komise Rady HMP na přípravu 
OZV a požádala o vysvětlení event. hrozby podání žalob ze strany MČ. 
rad. Manhart – sdělil, že osobně předsedal komisi a žaloby by nepodávaly MČ, ale  
provozovatelé zařízení, kteří nejsou v OZV uvedeni. OZV nesmí být projevem libovůle a 
HMP v případě žalob musí správně argumentovat. 
zástupce MČ Praha 7 – zmínil správnost redukce počtu heren (na MČ P7 o 1/3), avšak při 
nulové toleranci hrozí přesun gemblerů do jiné oblasti, potvrdil v ul. Plynární 120% nárůst 
kriminality. 
D. Hodek – snižování počtu míst je správný směr, vyslovil obavu, aby se za rok nějaká 
místa nezařazovala zpět do seznamu. 
rad. Manhart – záměrem je, aby docházelo pouze k redukci. Reagoval na podněty zástupce 
MČ P 7. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu bere na vědomí návrh OZV, kterou se stanoví místa a 
čas, na kterých lze provozovat loterie a jiné podobné hry a kterou se stanoví opatření 
k omezení jejich propagace, a doporučuje ZHMP ke schválení. 

hlasování 10-0-0 
 

 
8a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci v HMP za 1. pololetí 2013 a 
červenec až srpen 2013 
Omluveného ředitele PČR zastoupil plk. Bezouška a zmínil některá vybraná data. 
 
8b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za 1. pololetí  2013 a srpen 2013 
Ředitel MUDr. Schwarz  v krátkosti zmínil přetrvávající problémy:  úhrada Středočeského 
kraje za leteckou činnost, nedostatek lékařů, výstavba vlastní budovy a zřízení výjezdové 
základny v centru. 
 
8c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za 1. pololetí  2013 a srpen 2013 
Omluveného ředitele HZSP, Mgr. Peška, zastupoval Ing. O. Klegr. Zmínil mírný nárůst 
počtu dopravních nehod. 
 
8d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci v HMP za 1. pololetí  2013 a srpen 2013 
Ing. Šuster, ředitel MP, informoval, že údaje ve zprávě jsou srovnatelné s rokem 2012. 
 
9. Zpráva o činnosti SS HMP za 1. pololetí  2013 a červenec až srpen 2013 
Zprávu předložil Ing. Juránek, ředitel SS HMP.  
 
Místopředseda výboru J. Slezák požádal ředitele  HZS, ZZS a MP, aby na příštím jednání 
předložili i zprávu za červenec 2013. 
 
Ing. Šenarová opětně upozornila na špatné životní prostředí v obytné oblasti v okolí tunelu 
Blanka, pozvala na prohlídku terénu a vyjádřila domněnku, že celá Praha má nevyhovující 
koncepci dopravy. 
 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu bere zprávy PČR, ZZS, HZS, MP k bezpečnostní 
situaci v HMP a zprávu o činnosti SS HMP na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
(při hlasování nepřítomni: Blažek, Hána, Krobová Hášová, Vorlíčková) 
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10. Volba přísedících Městského soudu v Praze 
 opětovná volba 

usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost a legislativu ZHMP navrhuje znovuzvolení 11 přísedících z 
předloženého seznamu, který byl předmětem jednání, s výjimkou p. Simona. 

hlasování 8-0-0 
(vrátili se Blažek a Hána) 

 
11. Různé 
- - - 
 
 
 
 
 
Další jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP se uskuteční  9. 10. 2013 od 
16,00 hodin na MHMP, Mariánské n. 2, Praha 1, č. dv. 410. 
 
 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: J. Slezák 
 
  Mgr. P. Trombik 
 
 
 
       


	Zapsala: R. Procházková

